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Vergaderdatum Regioraad (12-12-2017)  

Agendapunt 11 

Onderwerp Trammaterieel 15G: Budgetreservering optie 6 trams Uithoornlijn  

Portefeuillehouder Openbaar Vervoer  

Van de Regioraad wordt gevraagd: 

1 Te besluiten om vanuit het budget van € 209,1 miljoen dat beschikbaar is voor de bestelling van 63 

nieuwe 15G-tramvoertuigen een maximumbudget van € 18 miljoen beschikbaar te stellen voor de 

aanschaf van maximaal 6 tweerichting 15G-trams ten behoeve van de Uithoornlijn. 

Samenvatting 

De Regioraad heeft op 16 juni 2015 besloten een budget van € 209,1 miljoen beschikbaar te stellen voor 

de bestelling van 63 nieuwe 15G-tramvoertuigen. Bij deze bestelling is een optie opgenomen om tot 

maximaal 60 trams extra te bestellen. Bij het besluit van 16 juni 2015 is voor de optie nog geen budget 

beschikbaar gesteld door de Regioraad. 

 

Op 12 december 2017 neemt de Regioraad het Uitvoeringsbesluit over de aanleg van de Uithoornlijn. Om 

op deze lijn te kunnen rijden zijn maximaal 6 extra tweerichtingtrams nodig. Deze extra trams kunnen als 

optie afgeroepen worden binnen de lopende bestelling van het 15G-trammaterieel. In bijgaande notitie 

‘Aantal benodigde 15G-trams Uithoornlijn’, d.d. 22 augustus 2017, is onderbouwd hoe gekomen is tot dit 

aantal van maximaal 6 extra trams. Deze notitie is afgestemd met GVB Exploitatie. 

 

De huidige stand van zaken van de aanschaf van de basisbestelling van 63 voertuigen laat zien dat er 

sprake is van vrijval binnen het totale budget. Deze vrijval biedt voldoende ruimte voor de dekking van 

deze extra bestelling en daarom hoeft geen extra budget gereserveerd te worden. 

 

De Regioraad wordt daarom gevraagd op 12 december 2017 kennis te nemen van het feit dat de optie van 

maximaal 6 extra trams bekostigd kan worden vanuit het budget van € 209,1 miljoen dat beschikbaar is 

voor de basisbestelling van 63 trams. 

 

Het daadwerkelijk afroepen van de optie gebeurt pas zodra er meer inzicht is in de ontwikkeling van het 

benodigde wagenpark voor het tramnet als geheel. Dit heeft onder meer te maken met de invoering van 

het nieuwe lijnennet in verband met de opening van de Noord/Zuidlijn en met de uitbreiding van en 

reizigersgroei op het tramnetwerk. De kans bestaat daarom dat in de komende jaren nog meer opties 

gelicht worden. 
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Meegezonden stukken 

1 Notitie Aantal benodigde 15G-trams Uithoornlijn, d.d. 22 augustus 2017 

Inleiding 

Voorgeschiedenis 

In 2016 is de aanbesteding van de aanschaf van de trams succesvol doorlopen. Op 11 november 2016 

hebben GVB en tramleverancier CAF het contract voor de aanschaf van de 63 trams ondertekend. Ook is 

op die datum door de (toen nog) Stadsregio en GVB een Uitvoeringsovereenkomst ondertekend. 

Onderdeel van de aanbieding van CAF zijn de optieprijzen voor het afroepen van maximaal 60 extra trams. 

Deze variëren afhankelijk van het aantal afgeroepen trams, het tijdstip van de bestelling en de keuze 

tussen één- en tweerichtingmaterieel. 

 

Wat is er aan de hand? 

Het is het voornemen om op 12 december 2017 het Uitvoeringsbesluit voor de Uithoornlijn in de 

Regioraad te brengen. Het ligt voor de hand om tijdens dezelfde vergadering budget beschikbaar te 

stellen voor de aanschaf van de extra trams die nodig zijn om op de Uithoornlijn te kunnen gaan rijden. 

Voor de besluitvorming over en argumentatie voor de aanleg van de Uithoornlijn verwijzen wij u naar de 

stukken voor de besluitvorming over het Voorkeursbesluit (december 2016) en het Uitvoeringsbesluit. 

Essentie 

Wat willen we bereiken? 

De in optie afgeroepen trams worden aansluitend op de basisbestelling van 63 trams in productie 

genomen. Op basis van de huidige planning van de 15G betekent dit dat de extra voertuigen eind 

2021/begin 2022 geleverd kunnen worden. 

 

Argumentatie 

Tijdens de planuitwerkingsfase van de Uithoornlijn is berekend hoeveel extra trams er nodig zijn voor een 

dienstregeling van de Uithoornlijn die aansluit op die van de Amstelveenlijn. Dit gaat dus om een aantal 

van 6 trams. 

 

Hoe gaan we dit doen? 

Het ligt voor de hand om het afroepen van deze eerste optie van 6 extra trams te bezien in samenhang 

met het afroepen van andere opties. De Vervoerregio gaat daarom samen met de belangrijkste 

stakeholders waaronder GVB een analyse maken van het totale aantal benodigde trams. Daarbij spelen 

diverse variabelen mee. Dit kan gaan om (niet uitputtend) het nieuwe lijnennet na opening van de 

Noord/Zuidlijn, de uitbreiding van de IJtram, een frequentieverhoging op de Amstelveenlijn, de 

vertramming van buslijn 15 en de autonome groei van het aantal reizigers.  

Uit deze analyse moet blijken hoeveel extra trams benodigd zijn en of dit één- of tweerichtingtrams 

moeten zijn. Vervolgens kan de beste strategie bepaald worden om de extra trams van de bestaande 

optieregeling af te roepen. 
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Een andere factor die daarbij van belang is, is het feit dat de prijs per tram stijgt naarmate de optie verder 

in de toekomst wordt afgeroepen. Laatst mogelijke moment van afroepen ligt in november 2022. 

 

Doordat de Regioraad het budget beschikbaar stelt kan GVB worden gevraagd een subsidieaanvraag te 

doen voor de aanschaf van maximaal 6 extra trams voor de Uithoornlijn. Het dagelijks bestuur kan 

vervolgens besluiten een subsidie te verlenen aan GVB, zodat GVB de optie bij CAF af kan roepen. 

 

Uitvoering 

Hoe past dit binnen beleid en regelgeving? 

Zie de samenvatting en inleiding. 

 

Welke (mogelijke) gevolgen zijn er? 

 

Financiële gevolgen 

Voor de Uithoornlijn als geheel is sprake van een positieve MKBA en een positieve business case. Dit is aan 

de orde gekomen bij het Voorkeursbesluit van december 2016 en komt opnieuw aan de orde bij het 

Uitvoeringsbesluit, dat eveneens op 12 december 2017 in de Regioraad genomen wordt. 

 

Zoals eerder in voorliggend stuk aangegeven kan het lichten van de optie van 6 extra trams gedekt 

worden vanuit het budget van € 209,1 miljoen dat de Regioraad beschikbaar heeft gesteld voor de 

basisbestelling van 63 trams. Dit blijkt uit de huidige financiële stand van zaken van de aanschaf 15G. Dit 

overzicht is niet opgenomen in voorliggend stuk voor de Regioraad. Dit heeft te maken met vertrouwelijke 

informatie met betrekking tot zowel het doorlopen aanbestedingstraject als het afgesloten contract met 

de leverancier van de trams. Voor leden van de Rekeningcommissie van de Regioraad ligt het overzicht 

van de financiële stand van zaken ter inzage op het kantoor van de Vervoerregio. 

 

GVB heeft een inschatting van de kosten van het afroepen van de optie van maximaal 6 extra 15G-

voertuigen gegeven. Omdat ook deze vertrouwelijke informatie bevat, is deze inschatting niet 

meegestuurd met de stukken voor de Regioraad. Ook dit stuk ligt voor leden van de Rekeningcommissie 

ter inzage op het kantoor van de Vervoerregio. De inschatting van de kosten is gebaseerd op prijspeil 

2017. 

 

De verwachting is dat de aanschaf van deze 6 extra 15G-trams binnen het project aanschaf 15G niet leidt 

tot overige, bijkomende kosten voor bijvoorbeeld opstel- of werkplaatsvoorzieningen. Indien een groter 

deel van de optie 15G wordt afgeroepen voor andere investeringen dan de Uithoornlijn is de verwachting 

dat er wel bijkomende kosten gemaakt moeten worden voor het projectteam dat de aanschaf doet en 

voor investeringen in extra onderhoudsplekken en/of opstelvoorzieningen. 

 

Juridische gevolgen 

Het afroepen van de optie 15G past binnen de afspraken die gemaakt zijn tussen zowel GVB en CAF 

(contract) als GVB en Vervoerregio (Uitvoeringsovereenkomst 15G). 
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Maatschappelijke gevolgen 

Zie de samenvatting en inleiding. 

 

Wie en wat hebben we hiervoor nodig? 

GVB roept de extra trams af bij CAF. 

 

Hoe gaan we communiceren? 

Via publicatie in de Nieuwsbrief Bestuursinformatie. 

 

Tekstvoorstel Nieuwsbrief Bestuursinformatie 

De Regioraad stelt een budget van maximaal € 18 miljoen beschikbaar voor het lichten van een optie 

binnen de lopende bestelling van 15G-tramvoertuigen. GVB kan hierdoor op een in overleg met de 

Vervoerregio te bepalen moment maximaal 6 extra tweerichtingstrams bestellen bij CAF. Deze trams zijn 

nodig voor de exploitatie van de Uithoornlijn. De dekking van de kosten van deze optie is mogelijk binnen 

het door de Regioraad beschikbaar gestelde budget van € 209,1 miljoen dat bedoeld is voor de 

basisbestelling van 63 trams. 

 

Besluitvormingsproces 

Voorliggend besluit is besproken in het dagelijks bestuur van 21 september 2017 en in de voorsessie van 

de Regioraad van 17 oktober 2017. Besluitvorming door de Regioraad vindt plaats op 12 december 2017. 
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Besluit 

Gelet op het bovenstaande stelt het dagelijks bestuur van de Vervoerregio Amsterdam de regioraad voor 

over te gaan tot vaststelling van het volgende besluit: 

 

De regioraad van de Vervoerregio Amsterdam 

 

Gelezen het voorstel B-18 van het Dagelijks Bestuur op 21 september 2017; 

 

Gelet op de Wet gemeenschappelijke regelingen en de Gemeenschappelijke regeling van de Vervoerregio 

Amsterdam; 

 

besluit: 

 

Vanuit het budget van € 209,1 miljoen dat beschikbaar is voor de bestelling van 63 nieuwe 15G-

tramvoertuigen een maximumbudget van € 18 miljoen beschikbaar te stellen voor de aanschaf van 

maximaal 6 tweerichting 15G-trams ten behoeve van de Uithoornlijn. 

 

Aldus vastgesteld in de openbare vergadering van de regioraad van de Vervoerregio Amsterdam op    

12 december 2017. 

 

 

de secretaris,  de voorzitter, 

 

 

 

 

 

 

drs. A. Joustra  plaatsvervangend,  

                                                                                           mr. D. Bijl  

                                                                                           

 


